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Správa zo zasadnutia Európskej štandardnej 

komisie  pre hydinu  EE 

EGER / HU   25.05.2017 

 

 

Druhé  zasadnutie Európskej štandardnej komisie 

pre hydinu(ESKG) sa konalo ako tradične počas  jednaní generálneho mítingu EE 

.V roku 2017 nás privítal v Egeri maďarský chovateľský zväz  . Na úvod  prítomných 

členov ESKG privítal jej predseda Urs Lochmann   . 

2.Na zasadnutí boli prítomný : Urs Lochmann, Andy Verelst ,Dietmar 

Kleditsch,Mischel Bovet,J.C.Periquet,Kresimir Safundžič , W. Littau a Klaas v.d Hoeck . 

Ospravedlnený bol U. Freiberger a Peter Žuffa ,ktorý sa úvodnej časti nezúčastnil 

z dôvodu  účasti na slávnostnom ceremoniáli   ČSCH v Prahe. Rokovanie  ESKG viedol 

jej predseda  U. Lochmann   a pokračovalo podľa avizovaného programu . 

 

3. Zápis z Pohlheim 2017. Prítomný členovia  po  úpravách potvrdili  protokol 

z jednania ESKG v Pohlheime .Zapisovateľovi  bolo poďakované za rýchle spracovanie 

. 

4. Predpisy a reglementy sekcie hydiny a ich  revízia .  Komisia prerokovala   doposiaľ 

platné predpisy  ,kde je  však vzhľadom na  vývoj  už niekoľko protichodných a 

neaktuálnych znení . Boli prerokované návrhy zmien ,ktoré budú predložené  

delegátom sekcie  na schválenie  na jednaní sekcie . 

 5. Návrh  zmluvy o spolupráci  s BZA (nemecká komisia pre štandardy)Niet pochýb o 

tom, že BZA zaujíma osobitné postavenie v rámci ESKG, najmä preto, že BZA spravuje 

štandard pre Európu. 

Spolupráca  ESKG a  BZA musí byť   podložená  určitou zmluvou  ,ktorej návrh sme 

obdržali  .. Niektoré body je možné realizovať bez problémov, niektoré sú už  

aplikované priebežne  . Sú však body ,ktoré musia byť   vylepšené a viac 

konkretizované  . Veľkým problémom je pozícia špeciálnych klubov v rámci BZA. 

Určite to bude  vyžadovať  veľa energie  nájsť spoločný spôsob práce, a to bez straty 

spoločného cieľa . ESKG nechce odtrhnutie  BDRG (nemecká federácia), pretože sa 
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navzájom potrebujeme, ale na druhej strane treba jasne uviesť, že mnoho plemien je 

na vysokej úrovni i v iných krajinách , kde tiež  existujú aj špeciálne kluby. Ak budeme 

podporovať spoluprácu klubov naprieč hranicami, potom  budeme ľahšie brániť 

záujmy v celej Európe. 

Jednotlivé body tohto návrhu boli postupne prejednávané  , ale nebolo možné   vydať 

jednohlasné stanovisko. To musí ESKG  zaujať na ďalšom rokovaní.  

Podľa  predsedu sekcie Andy Verelsta je návrh takejto zmluvy dobrá vec , a sme si 

vedomý že BDRG má  svoju pozíciu, ale je taktiež  členom  ako iné krajiny ,a niektoré 

body  návrhu  sú neprijateľné.  sú neprijateľné.   Po dlhej diskusii  bolo rozhodnuté, že 

ESKG prostredníctvom svojho predsedu predloží BZA   proti návrh .  

 

6. Tulská hus . Bohužial ESKG má stále  i vzhľadom na upozornenia  málo informácií  

z krajiny pôvodu  .. Problém je v tom, že Rusko od roku 2015 neposiela svojho 

zústupcu a VOLP nekomunikuje  . A pretože plemeno  sa začalo objavovať v mnohých 

krajinách, je naliehavo potrebné, aby sme mali už konečne platný štandard . Návrh 

štandardu  bude  spracovaný ESKG. 

7. Štandardy ďalších plemien : Na spresnenie a verifikáciu niektorých plemien sa 

stále čaká . Stále je problém s členmi  pracovnej komisie pre prepelice z Nemecka . 

Postupne boli prejednané ďalšie plemená : Hnedá talianska morka, čierna Talianska 

morka z, Padovská  hus, hus Veneto, hus Romagna, .. 

8. Komisia opäť prejednávala program a detaily školenia v Doorn. 

9. Komisia prejednávala program zasadnutia ESKG v Doorn 

10. Rôzne : 

- Plán ďaších školení posudzovateľov : 2018 Dánsko, 2019 Rakúsko 

- Hmotnosť zdrobnených kúr : - Situácia je už niekoľko rokov napriek viacerým 

upozorneniam  alarmujúca . U niektorých zdrobnených plemien  ,je  hmotnosť 

ďaleko, ďaleko nad štandardom požadovanou hranicou.  Tu je nutná diskusia 

a riešenie  najmä  medzi klubmi, v rôznych krajinách . 
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Záver : Body programu boli vyčerpané a Urs Lochmann  rokovanie ESKG ukončil  . 

Poďakoval za konštruktívne  rokovanie a domácu prípravu  . Zaželal prítomným   

príjemný zbytok rokovacích dní . 

 

Správu spracoval Žuffa  Peter   
 Stály zástupca  ČSCH a SZCH pri EE  

člen Európskej štandardnej komisie pre hydinu EE  
 

Gramaticky neupravené 


